
Onze gemeente verkeert in zwaar weer, financieel zwaar weer. 

In de kadernota maar ook in de pers wordt aangegeven dat dit komt door een aantal 

factoren, te weten: minder bijdrage vanuit het Rijk, de coronacrisis en de 

stikstofmaatregelen. 

Hoewel deze ontwikkelingen een grote impact hebben op onze gemeente en de financiële 

situatie zijn zij echter niet de hoofdschuldige. Dit college heeft de afgelopen jaren slecht 

financieel beleid gevoerd. Door de gemaakte keuzes heeft de gemeente nu niet de financiële 

middelen om de financiële tegenvallers van de eerder genoemde ontwikkelingen op te 

vangen. De afgelopen jaren zijn tekorten in de begroting structureel gedekt uit de algemene 

reserves waardoor deze nu een gevaarlijk laag punt bereikt hebben. 

 De SP is hier nooit voorstander van geweest. 

Helaas bieden de voorstellen in de kadernota ook niet, de door de SP gewenste, oplossingen. 

De OZB wordt verhoogd, er wordt ruimte gezocht binnen het sociaal domein, bezuinigingen 

worden in 2024 ingezet en er wordt geput uit de algemene reserves. 

 

De lasten voor inwoners verhogen zonder zelf kritisch in je eigen ambities te snijden. 

Bezuinigen in de regelingen die mensen heel hard nodig hebben. De pijn doorschuiven naar 

de volgende coalitieperiode en incidentele oplossingen, dit zijn de keuzes die het college 

maakt. De SP maakt andere keuzes. 

 

De SP heeft aangegeven dat de huisvesting van onderwijs prioriteit heeft en we zijn daarom 

blij om te lezen dat hier aandacht voor is. Hoe is de prioritering van de investeringen tot 

stand gekomen? Waarom kiest het college ervoor om de Weisterbeek wel te benoemen en 

andere scholen, waar ook in geïnvesteerd moet worden, niet benoemd? 

Ook met de verhoging van de OZB is in principe niets mis. Wat hier wel belangrijk is het laten 

zien dat ook de gemeente offers brengt. Waarom inwoners voor problemen laten 

opdraaien waar zij zelf geen schuld aan hebben? 

Heeft het college overwogen om zelf salaris in te leveren om zo een bijdrage te leveren 

aan het oplossen van de financiële tekorten? 

Er wordt ruimte gezocht binnen de WMO. Waar precies denkt dit college de ruimte te 

vinden? Sturen op efficiëntie klinkt heel mooi maar is vaak een ander woord voor 

bezuinigen. De NLW heeft het bijvoorbeeld niet bepaald gemakkelijk nu en de 

gemeenteraad heeft aangegeven dat dit een belangrijke taak is van de gemeente en hierin 

geïnvesteerd mag worden. Is dit nog steeds in instelling?  

De accommodaties in onze verschillende dorpen mogen, ook en vooral in deze tijd, niet 

vergeten worden. Inwoners hebben veel tijd gestoken in de plannen en deze aangeboden in 

blauwdrukken. Wij horen dat de toekomst van een aantal van deze plannen in de ijskast 

komt te staan. Wij begrijpen dat in deze tijd niet alles kan en dat je een euro maar een keer 

uit kunt geven maar dit is weer een voorbeeld waar onze hardwerkende inwoners gestraft 

worden en de gemeente nauwelijks haar ambities bijstelt. 

Dit geldt ook voor de gymzalen nabij de scholen. Een goede, veilige en korte verbinding 

tussen school en gymzaal is van groter belang dan centrumplannen voor Horst en Sevenum. 

Het is schandalig en niet uit te leggen dat investeringen m.b.t. accommodaties in de grote 



kernen wel doorgaan maar dat de overige kernen het nakijken hebben. Wij dienen hier een 

motie over in. 

 

 

Dan het zwembad. Volgens de SP het project om te laten zien dat je als gemeente offers 

durft te brengen. Er wordt voorgesteld om de sporthal en het zwembad los te koppelen. Dit 

is volgens de SP geen optie. Energielasten zullen dan bijvoorbeeld veel duurder worden voor 

de sporthal dan nu het geval. Is dit dan wel een oplossing? 

De wethouder wil in het najaar duidelijkheid over de verplaatsing van het zwembad. Het lijkt 

de SP verstandig om daar nu al, ook gezien de financiële offers die er gebracht moeten 

worden, duidelijkheid over te hebben. Wie dienen daarom ook een motie in. 

 

Ondernemers zijn belangrijk voor Horst aan de Maas. Helaas kosten zij de samenleving ook 

geld. Als je heel veel arbeidsmigranten nodig hebt maar niet betaald voor de integratie of 

handhavingskosten bij overlast. Als je te veel mest verwerkt en andere opzadelt met stank 

en juridische proceskosten. Als je wilt uitbreiden maar alvast begint voordat er een 

bestemmingsplan en vergunning is. 

De SP stelt hier, degene die de overlast veroorzaakt draait ook op voor alle kosten. Zo neem 

je pas verantwoordelijkheid. 

 

Laten we het er zomaar bij zitten dat onze rijksbijdrage gekort wordt? Wat ons betreft 

moeten we alles in het werk stellen om de kortingen vanuit de Rijksoverheid terug te 

draaien. Daartoe is een actieve lobby naar het Rijk tegen het verminderen van 

Rijksuitkeringen geboden. Natuurlijk het liefst in samenwerking met andere gemeenten. 

Is hier al positief nieuws te melden? 

 

Besturen is vooruitzien zegt men. Hoewel de corona- en stikstofcrisis niet de oorzaak zijn van 

de slechte financiële situatie betekend niet dat we niet vooruit moeten kijken naar de 

impact die ze hebben in de toekomst. De kadernota en bijstelling begroting bieden een klein 

en karig inzicht in de financiële gevolgen van de corona- en stikstofcrisis. Dit is niet genoeg.  

Op zijn minst zouden alle misgelopen inkomsten nu en in de nabije toekomst opgenomen 

kunnen worden en er zou ook een raming gemaakt kunnen worden van de nog te komen 

kosten. Valse ruimte in een begroting is namelijk nergens goed voor. 

Het is niet erg om aan te geven dat we het als gemeente zelf niet redden. 

Is er onderzocht of er leningen aangegaan kunnen worden bij het Rijk of de BNG? Waarom 

zien we hier niets van terug in de stukken? 

 

Concluderend zien we dat dit college inwoners op laat draaien voor de financiële problemen 

en dat de ambitiehonger van dit college nog niet gestild is. Op deze voet verder gaan lost de 

problemen niet op. 

De SP begrijpt niet waarom dit college niet meer en sneller snijdt in haar eigen ambities en 

geen hulp vraagt aan het Rijk of de BNG voor leningen tegen een lage rente. 

 

 


